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BRMG-KPGiM-III.0012.106.2022 
 
 

Protokół Nr 48-12/2022 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta 
Gdańska, które odbyło się  12  grudnia 2022 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 
10:00 - zdalne w aplikacji Microsoft TEAMS. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Powitał zebranych i sprawdził obecność członków Komisji: 

Lp. Nazwisko i imię Stanowisko Początek 
obrad   

1.  Dzik Piotr Przewodniczący Obecny 
2.  Strzelczyk Elżbieta Wiceprzewodnicząca Obecna 
3.  Koralewski Kazimierz Członek Komisji Nieobecny 
4.  Owczarczak Agnieszka Członek Komisji Obecna 
5.  Hajduk Michał Członek Komisji Obecny 
6.  Rabenda Karol Członek Komisji Nieobecny 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Członek Komisji Obecny 

Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu (5), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk. Nieobecni: Radny Kazimierz Koralewski i Radny Karol Rabenda. Lista 
obecności Komisji stanowi załącznik nr 1. Lista obecności gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Posiedzenie Komisji w trybie zdalnym zostało zwołane 5 grudnia 2022 roku 
przesłany został porządek radnym i zaproszonym gościom, którzy będą 
przedstawiać Komisji sprawy w nim zawarte. Porządek stanowi załącznik Nr 3 
do protokołu. 

 
Przystępujemy do zatwierdzenia porządku obrad.  
 
Po sporządzeniu porządku do Komisji został skierowany projekt uchwały – druk 
nr 1494, który proponuję wprowadzić pod obrady. Gdy zostanie wprowadzony 
będzie w punkcie 3.1. 
 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przeprowadzenia z 

mieszkańcami Miasta Gdańska konsultacji społecznych w sprawie 
zmiany granic Miasta Gdańska – Druk Nr 1494. 

Przedstawia: Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu 
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Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad Druku Nr 1494: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Hajduk Michał  Za X X 
4. Koralewski Kazimierz X X X 
5. Owczarczak Agnieszka Za X X 
6. Rabenda Karol X X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Komisja Druk Nr 1494 wprowadziła pod obrady jednogłośnie - 5 głosami za. 
 
Nie było więcej spraw i uwag ze strony członków Komisji, więc poddał pod 
głosowanie przyjęcie następującego   porządku obrad: 
 
 

1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie określenia stawek górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli  nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych – Druk Nr 1491. 

Przedstawia: Pan Maciej Lorek - Dyrektor Wydziału Środowiska 
 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – Druk Nr 1492 - w 
zakresie działania Komisji.  

Przedstawia: Pani Izabel Kuś - Skarbnik Miasta Gdańska, Pani Agnieszka 
Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
Druk Nr 1493 - w zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: Pani Izabel Kuś - Skarbnik Miasta Gdańska, Pani Agnieszka 
Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

3.1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przeprowadzenia z 
mieszkańcami Miasta Gdańska konsultacji społecznych w sprawie 
zmiany granic Miasta Gdańska – Druk Nr 1494. 

Przedstawia: Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
4. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
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Głosowanie przyjęcia porządku obrad: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz X X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Porządek został przyjęty 5 głosami za – jednogłośnie. 

 
PUNKT – 1. 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli  
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
– Druk Nr 1491. 
Przedstawia: Pan Maciej Lorek - Dyrektor Wydziału Środowiska 

 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 15 grudnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.336.2022 

 
Pan Tomasz Hoppe – Kierownika Referatu Klimatu w Wydziale Środowiska 
Referując przedmiotowy projekt uchwały - Druk Nr 1491 powiedział m.in., że w 
związku ze zmianą ustawy prawo wodne oraz niektórych innych ustaw (Dz. 
U.2022.poz. 1549) którą dostosowano prawodawstwo polskie do wymagań tzw. 
dyrektywy ściekowej. Nowelizacja ustawy nałożyła na gminy obowiązek 
dostosowania w ciągu 6 miesięcy od wejścia w życie ustawy, uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli  nieruchomości za usługi. Określając górną stawkę 
opłat za usługi w zakresie opróżniania osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków wzięto pod uwagę koszty odbioru i transportu nieczystości 
oraz informacje uzyskane od podmiotów posiadających zezwolenie na 
opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Bardzo proszę Komisję o 
pozytywne zaopiniowanie projektu. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Głosów w dyskusji nie widzę, przechodzimy do głosowania. 
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Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli  nieruchomości za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych – Druk Nr 1491. 
 

Głosowanie: 
  

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz X X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Tomasza 
Hoppe – Kierownika Referatu Klimatu w Wydziale Środowiska, Komisja 5 
głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1491 - bez poprawek. 
Opinia Nr 48-12/571/149/2022 – oryginał został przekazany do protokołu 
z sesji Rady Miasta Gdańska.  

 
PUNKT – 2. 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – Druk nr 1492 - w zakresie 
działania Komisji. 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 15 grudnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.337.2022 
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały - Druk Nr 1492 powiedziała m.in., że   
zwiększa się plan dochodów budżetu miasta na 2022 rok o kwotę 146,7 miliona 
złotych, w tym 132,3 miliona złotych na uzupełnienia subwencji ogólnej w związku 
z ubytkiem dochodów z PIT. Dochody Realizowane przez Zarząd Transportu 
Miejskiego  w wysokości prawie 12,9 miliona złotych z tytułu m.in.: największe 
pozycje to ze: sprzedaży biletów metropolitalnych,  ponad 730 milionów złotych 
kar umownych od przewoźników za niewykonanie obowiązków zgodnie z 
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umowami, ponad 11,3 miliona złotych z tytułu zwrotu nadpłaty rekompensaty za 
świadczenie usług przewozowych przez Gdańskie Autobusy i Tramwaje (GAiT). Po 
stronie dochodowej z zakresu działania Komisji to wszystko. 
 
Jeśli chodzi o stronę wydatkową z zakresu działania Państwa Komisji, to plan 
wydatków zwiększamy o niecałe 9,3 miliona złotych. I tu mamy zmiany, jeśli 
chodzi o budżet Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni, ale ta zmiana jest 
przeniesieniem środków w wysokości prawie 4,9 miliona złotych w planie 
finansowym GZDiZ między działami, gdzie przeniesienie ma na celu 
przeznaczenie dodatkowych środków na oczyszczanie jezdni w ramach 
zimowego utrzymania dróg.  
 
Ponadto mamy zmiany w Wydziale Gospodarki Komunalnej o kwotę 731 tysięcy 
złotych. Zwiększenie dotyczy częściowej zapłaty składki dla Metropolitalnego 
Związku Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej na rok 2023. W WGK przenosimy 
środki między różnymi działami z przeznaczeniem na dotację przedmiotową dla 
Gdańskich Nieruchomości do planowanych kosztów utrzymania 
administrowanych lokali mieszkalnych. To przeniesienie jest w wysokości 
729.693 złote. W Wydziale Skarbu zmniejsza się plan wydatków o kwotę 
3.412.694 złote w związku z oszczędnościami wynikającymi z braku możliwości 
wydania decyzji ze względu na uwagi strony do wyceny nieruchomości oraz 
szkoleniami pracowników niebędących członkami korpusu służby cywilnej.  
 
Mamy jeszcze zmiany w Wydziale Projektów Inwestycyjnych, gdzie są to drobne 
przeniesienia między działami. Pierwsze dotyczy zakupu 2 sztuk parkometrów na 
potrzeby parkingu przy ul. Gradowej 3, tj. 47.844 złote. Natomiast 12.000 złotych, 
to przeniesienie na zakup urządzenia wielofunkcyjnego dla Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej nr 3. 
W WPI dokonujemy również zwrotu środków do rezerwy celowej na obsługę 
jednostek pomocniczych  w wysokości 186.183 złote. Ten zwrot środków do 
rezerwy wynika z  wycofania się Rad Dzielnic z projektów. 
 
W Zarządzie Transportu Miejskiego po stronie wydatków, plan zwiększamy o 
kwotę 12.125.000 złotych z przeznaczeniem na wypłatę rekompensaty za 
świadczenie usług przewozowych w trakcji autobusowej przez GAiT. To wszystko. 
Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne zaopiniowanie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są głosy w dyskusji. Proszę Radna Strzelczyk. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję Panie Przewodniczący. Mam pytanie na temat podatku dochodowego 
146 milionów złotych. Co to w ogóle jest? 
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Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
146 milionów tj. zwiększenie całego planu dochodów budżetu, natomiast 
zwiększenie z tytułu udziału w podatku dochodowym od PIT tj. przeszło  132 
miliony złotych dla gminy i dla powiatu. To są takie dodatkowe środki, które 
zostały przekazane gminom, ale jednocześnie została odebrane jakby 
przekazanie subwencji rozwojowej w przyszłym roku. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
A czy to nie jest dopłata z tytułu ubytku podatku na przyszły rok? Czy to jest to, 
czy to jest jakaś inna kwota? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak, to dostaliśmy w tym roku z przeznaczeniem wg. Ministerstwa Finansów na 
wydatki realizowane w przyszłym roku, ale w przyszłym roku mieliśmy dostać 
subwencję rozwojową, której po prostu już wiemy, że nie dostaniemy. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
A już wiemy, że nie dostaniemy? Dobrze, dziękuję. 
  
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czyli jakby to porównać do tego co mieliśmy dostać a nie 
dostaniemy, czyli po prostu jesteśmy w plecy. Głosów w dyskusji więcej nie ma. 
Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2022 rok – Druk nr 1492 - w zakresie działania Komisji. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się  
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz X X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Agnieszkę 
Trojanowską - Dyrektor  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków oraz 
przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych 
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i 1 głosie wstrzymującym się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1492 - w zakresie 
działania Komisji - bez poprawek. Opinia Nr 45-9/572/150/2022 – oryginał 
został przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska.  
 

PUNKT – 3. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – Druk 
nr 1493 - w zakresie działania Komisji. 

 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 15 grudnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.338.2022 
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały - Druk Nr 1493 powiedziała m.in., że  
jeśli chodzi o WPF, to zmieniamy oczywiście załącznik nr 1, w którym są 
podstawowe wielkości budżetowe. Jeśli chodzi o dochody i wydatki, to te  kwoty 
zwiększeń planu omówiłam przy poprzednim druku, ale w tym załączniku jeszcze 
istotne są informacje dotyczące kwoty długu. W związku ze zwiększeniem 
dochodów, jeśli chodzi o dług zmniejszamy go o przeszło 137 milionów złotych. 
W związku z tym na koniec 2022 roku kwota długu ulega obniżeniu i jest 
planowana w wysokości przeszło 1.255.000.000 złotych. Przy takiej kwocie długu 
wskaźnik spłaty zobowiązań indywidualny dla Gdańska planowany będzie 
wynosił 2,64% przy dopuszczalnym 16,58%.  
 
Jeśli chodzi zaś o załącznik Nr 2, czyli ten w którym mamy wykaz przedsięwzięć, 
to tutaj w związku ze stanowiskiem Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku 
z powodu braku spełnienia definicji przedsięwzięcia, jedno z przedsięwzięć z tego 
załącznika usuwamy, chodzi o przedsięwzięcie „Stop smog”, czyli ograniczenie 
energochłonności poprzez termomodernizację jednorodzinnych budynków 
mieszkalnych. To zadanie będzie normalnie realizowane w ramach 
zaplanowanych wydatków inwestycyjnych, ale nie będzie już przedsięwzięciem. 
 
Mamy jeszcze drobną zmianę w przedsięwzięciu „Pomorskie dzieciom”. Tutaj 
zwiększamy limit wydatków w bieżącym roku jeszcze o 11.401 złotych. Natomiast 
w przedsięwzięciu „Prace konserwatorsko-budowlane w kościele Mariackim w 
Gdańsku” zmniejszamy limit wydatków w roku bieżącym o kwotę 714.923 złote, 
ale o tę kwotę zwiększamy limit w roku 2027. Ta zmiana jest na wniosek Bazyliki 
Mariackiej dokonywana. Z zakresu WPF to wszystko. Dziękuję bardzo i proszę o 
pozytywna opinię. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Proszę Pani Radna Strzelczyk. 
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Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Jeszcze raz gdyby mogła mi Pani podać kwotę długu na koniec 2022 rok, tj. 1 
miliard 255 milionów, tak? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak, przeszło 1 miliard 255 milionów, nie podawałam tej końcówki, ale 
pamiętajmy, że to jest kwota planowana, czyli na koniec roku będzie jeszcze inna, 
bo przypuszczamy, że nie zaciągniemy w ogóle długu w tym roku. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Ona może być mniejsza, tak? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak, będzie mniejsza 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję, więcej głosów w dyskusji nie widzę, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska – Druk nr 1493 - w zakresie działania Komisji. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się 
3. Koralewski Kazimierz X X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol X X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Agnieszkę 
Trojanowską - Dyrektor  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, Komisja – 4 
głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - przyjęła 
i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku 
nr 1493 - w zakresie działania Komisji - bez poprawek. Opinia Nr 48-
12/573/151/2022 – oryginał został przekazany do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska.  
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PUNKT – 3.1. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przeprowadzenia z 
mieszkańcami Miasta Gdańska konsultacji społecznych w sprawie zmiany 
granic Miasta Gdańska – Druk Nr 1494. 
Przedstawia: Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 15 grudnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.339.2022. 
 
Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
Dzień dobry Panie Przewodniczący, dzień dobry Państwu. 
 
Zanim przejdę konkretnie już do projektu uchwały, mimo wszystko parę zdań 
wstępu. Proszę Państwa od 2009 roku praktycznie były prowadzone działania 
związane z  objęciem ewidencją gruntów i budynków terenów pod wodami Zatoki 
Gdańskiej. Jest to o tyle istotne, ponieważ ewidencja obejmuje terytorium 
Rzeczpospolitej Polskiej z wyjątkiem morza terytorialnego i dopiero 
Rozporządzenie Rady Ministrów z 2017 roku podało linie rozgraniczające 
morskich  wód wewnętrznych z linią podstawową morza terytorialnego, czyli była 
możliwość wskazania faktycznie sprawy technicznego rozwiązania problemu 
ewidencjonowania wód Zatoki Gdańskiej. Po Rozporządzeniu Rady Ministrów z 
2017 roku zostało zawarte porozumienie międzygminne m.in. również przez śp. 
Prezydenta Miasta Gdańska, który reprezentował gminę w zakresie właśnie 
prowadzenia prac i właśnie wnioskowania o tym, aby skutek 
zaewidencjonowania terenów Zatoki Gdańskiej można było sfinalizować poprzez 
zmiany granic zarówno województwa  pomorskiego jak również poszczególnych 
gmin, które przynależą do Zatoki Gdańskiej.  
 
W związku z powyższym, ponieważ zostały zakończone parce geodezyjne, zostały 
wyliczone wszystkie parametry na podstawie m.in. Rozporządzenia Rady 
Ministrów zostały załatwione kwestie związane już geodezyjne stricte do tego, 
aby można było dalej procedować kwestie zmian granic zarówno Gdańska jak i 
również województwa pomorskiego jak i również innych gmin położonych nad 
Zatoką Gdańską do tego, aby można było złożyć stosowny wniosek do 
właściwego ministra. Wszystkie gminy muszą przeprowadzić postepowanie 
związane z konsultacjami, z konsultacjami mieszkańców poszczególnych gmin  i 
m.in. również gminy miasta Gdańska. I tego dotyczy właśnie projekt uchwały 
Rady Miasta Gdańska, aby przeprowadzić tego typu konsultacje, które miałyby 
się odbyć w lutym przyszłego roku. Trwałyby około 2 tygodni. Po tym okresie na 
marcowej sesji przedstawione by było Państwu sprawozdanie z efektu tych 
prowadzonych konsultacji i podjęciu ewentualnie uchwały o przyjęciu raportu z 
tychże konsultacji. Potem prawdopodobnie zostanie przez wszystkie gminy 
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złożony wniosek do właściwego ministra w zakresie już usankcjonowania nowych 
granic Gdańska. Jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli załączę tutaj, bo wiem że to 
jest troszeczkę ciężkostrawne jak się o tym mówi, ale pozwolę tutaj załączyć 
mapkę, która będzie odzwierciedlała, zakładamy, że po zgodzie stosownych 
władz granice miasta Gdańska, one się zwiększą znacznie. W tej chwili Gdańsk ma 
ponad 260 km2, po zmianie będzie miało prawie 684 km2.  Oczywiście to ma 
znaczenie wyłącznie dla statystyk, ponieważ struktura własnościowa nie ulega 
zmianie. Wody pod Zatoką Gdańską dalej będą stanowiły własność Skarbu 
Państwa, dalej te kwestie własnościowe i administrowania tychże 
nieruchomościami reguluje ustawa z marca 1991 roku o obszarach morskich i 
administracji morskiej. Tak, że tutaj wpływ gminy miasta Gdańska bezpośrednio 
na Zatokę Gdańską póki co faktycznie się sprowadza wyłącznie do stwierdzenia, 
że Gdańsk powiększył swoje granice o stosowną powierzchnię ponad 422 km2. 
Jeśli można, to bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
dotyczącego przeprowadzenia konsultacji w zakresie zmiany granic miasta 
Gdańska. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Proszę Pan Radny Cezary Śpiewak-
Dowbór. 
 
Radny Cezary Śpiewak- Dowbór – członek Komisji  
Bardzo dziękuję. Panie Dyrektorze w zasadzie to pod koniec swojej wypowiedzi 
Pan częściowo odpowiedział na moje pytanie, natomiast chciałbym się zapytać, 
czy potencjalnie w przyszłości może to generować skutki finansowe dla miasta 
Gdańska w postaci np. kosztów utylizacji rożnych niebezpiecznych odpadów, 
które być może zalegają zwłaszcza z okresu  II wojny światowej na terenie Zatoki 
Gdańskiej, bo widzę tutaj potencjalne ryzyko takie, że dzisiaj, co prawda uchwała 
w sprawie konsultacji, ale kolejna uchwała byłaby o zmianie granic, a później w 
zasadzie ustawodawca mógłby w prosty sposób zmienić podmiot, który tymi 
wodami zarządza w taki sposób, że właściciel, znaczy miasto Gdańsk wówczas 
miałoby to utylizować. Pytanie, czy Pan Dyrektor potencjalnie też widzi takie 
ryzyko, czy troszeczkę to jest za daleko idąca hipoteza? 
 
Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
Żyjemy w dziwnych czasach, bardzo dynamicznie zmieniających się, ale póki co, 
przynajmniej ja nie wiem o żadnych projektach, ani o czynnościach, które by 
prowadziły ku postawieniu takich wniosków jakie Pan Radny postawił w tej chwili. 
Póki co jest ustawa, które reguluje zakres, zarówno właściwego Ministra 
Gospodarki Morskiej jak i Urzędów Morskich. Póki co na dziś, zarówno Prezydent 
Miasta Gdańska, jak i Prezydent Miasta Gdańska wykonujący zadania starosty nie 
ma wpływu na te sprawy, o których Pan mówi, czyli to co może ewentualnie 
powstać. Na dziś przyjęcie zmiany granic Gdańska nie powoduje żadnych 
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obowiązków, czy żadnych dochodów, czy obowiązków, czy problemów 
finansowych dla budżetu miasta. 
 
Radny Cezary Śpiewak- Dowbór – członek Komisji  
Dziękuję.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Pani Przewodnicząca Agnieszka Owczarczak bardzo proszę. 
 
Radna Agnieszka Owczarczak – członek Komisji  
Panie Dyrektorze a w takim razie jaki jest w ogóle cel zmiany granic? Tak nie 
bardzo rozumiem po co mamy te granice zmieniać. Drugie pytanie. Jeżeli nie 
podejmiemy stosownych uchwał to co się wtedy wydarzy?  
 
Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
Może zacznę od pytania drugiego. Jeżeli nie podejmiemy takiej uchwały nic się 
nie wydarzy, po prostu nie będzie ewentualny wniosek pozostałych gmin 
kompletny, bo nie zawnioskuje gmina miasta Gdańska o zmianę granic, bo 
wszystkie pozostałe gminy takie uchwały już o przeprowadzeniu konsultacji mają. 
Mam nadzieję, że taki wniosek zostanie złożony, bo taki jest cel tego działania. 
Jeżeli nie złożymy prawdopodobnie pozostanie sytuacja bez zmian poza tym, że 
będzie Zatoka Gdańska swoja ewidencję gruntów i to co w tej chwili jest czyli 
krótko mówiąc mamy obręb Zatoka i do tego to się wszystko sprowadza.  
 
Jaki jest sens tego na dziś? Myślę, że jest to forma uporządkowania stanu 
prawnego, mimo, że nie ma żadnego wpływu na strukturę własnościową, ale 
niewątpliwie nie mogę jednoznacznie w tej chwili odpowiedzieć na Pani pytanie, 
co poprawi się w związku z tym, że takie działania zostały podjęte i się zmienią 
granice administracyjne miasta. Myślę, że jest to, w tej chwili zbyt wcześnie, żeby 
można było jednoznacznie odpowiedzieć na to pytanie. Na dziś mogę tylko 
potwierdzić, że nie wiąże się to z żadnymi skutkami finansowymi, ani 
dodatkowymi obowiązkami  dla miasta Gdańska. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę Pani Dyrektor Gaj. 
 
Pani Beata Gaj – Geodeta Miasta 
Dzień dobry Państwu. 
Może odpowiem Pani Agnieszce na pytanie. Objęcie wód ewidencją gruntów też 
uporządkuje nam sprawy geodezyjne związane z ewidencją gruntów, dlatego, że 
np. wszystkie obiekty, które zbudowane są na Zatoce, np. molo w Brzeźnie, port 
DCT nie był objęty ewidencją gruntu, dlatego, że myśmy wprowadzili w ewidencji 
sztuczne działki poza granicami miasta Gdańska, czyli jak gdyby modernizacja, 
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którą wykonaliśmy teraz przy pomocy ustawy, która weszła w życie o ustaleniu 
tej linii podstawowej też uporządkowuje nam już te działki, które były wydzielone, 
natomiast fizycznie nie były w granicach miasta Gdańska. Ta sprawa jest 
precedensowa, nie ma na to przepisów prawnych tak do końca, dlatego, że jak 
gdyby my powiększamy naszą granicę miasta, granicę województwa nie kosztem 
innego miasta, innego województwa tylko przestrzeni zupełnie nowej, tak?  
 
Te prace w Wydziale Geodezji trwały 4 lata i też jeździliśmy do Ministerstwa i do 
naszego nadzoru geodezyjnego i ustaliliśmy na podstawie porozumienia tych 
wszystkich powiatów, że złożymy oddzielne wnioski w tym samym czasie, żeby 
można było uregulować ewidencję gruntów Zatoki Gdańskiej. Tak samo np. 
Torpedowania w Gdyni była nieobjęta ewidencją gruntów, molo w Sopocie, jak 
gdyby tą procedurą regulujemy też to, co tak naprawdę u nas w ewidencji istnieje. 
 
Radna Agnieszka Owczarczak – członek Komisji  
Czy to znaczy, że będziemy mieć władztwo planistyczne nad tym terenem? 
 
Pani Beata Gaj – Geodeta Miasta 
Nie, Urząd Morski. Te podziały działek, te podziały też były uzgadniane z Urzędem 
Morskim, były uzgadniane z planami zagospodarowania portów morskich, tak 
samo z obiektami historycznymi, które są pod wodą, bo jest stary port w Pucku, 
te linie podziałowe pomiędzy poszczególnymi gminami zostały ustalone po to, 
żeby jak gdyby na przyszłość stworzyć jedno terytorium, ale jednocześnie mieć 
świadomość rozwoju portu, red portowych, to wszystko było przy uzgodnieniu z 
Urzędem Morskim. 
 
Pan Tomasz Lechowicz- Dyrektor Wydziału Skarbu 
Tylko dodam jeżeli można, że to wszystko reguluje co koleżanka mówiła ustawa 
z marca 1991 roku o obszarach morskich Rzeczpospolitej  Polskiej i Administracji 
Morskiej, czyli te kwestie planistyczne, pozwoleń na budowę, to są właśnie te 
kwestie ujęte właśnie w tejże ustawie i ta ustawa  reguluje kwestie 
kompetencyjne w stosunku do wód morskich.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Czy są jeszcze głosy w dyskusji? Proszę Pani Elżbieta Strzelczyk. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk  
Rozumiem, że wody morskie będą własnością Skarbu Państwa, ale my będziemy 
mogli występować, tak jak teraz mieliśmy nieuregulowane sprawy przy 
rozbudowie portu, jak to się zmieni w sensie możliwości planowania, następnych 
rozbudów, czy będziemy dalej musieli wnioskować do Skarbu Państwa, czy 
będziemy to mogli robić sami, w jakiś sposób to wygląda? 
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Pan Tomasz Lechowicz- Dyrektor Wydziału Skarbu 
Na dziś nic się kompletnie nie zmienia, czyli obojętnie jakie będą skutki tejże 
podjętej ewentualnie uchwały Rady Miasta Gdańska, czy będzie zmiana granic, 
czy też nie tutaj zarówno kwestie planistyczne, pozwoleń na budowę. Tutaj nic się 
nie zmieni, ani struktura własnościowa, ani organ, który będzie decydował o 
działaniach na  obszarze Zatoki Gdańskiej.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk  
To dlaczego to robimy? 
 
Pan Tomasz Lechowicz- Dyrektor Wydziału Skarbu 
My będziemy mieli charakter opiniujący, jako Biuro Rozwoju Gdańska  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk  
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania.  

 
Ustalenia: Opinia Komisji 

 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami Miasta Gdańska konsultacji 
społecznych w sprawie zmiany granic Miasta Gdańska – Druk Nr 1494. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz X X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol X X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Tomasza 
Lechowicza – Dyrektora Wydziału Skarbu, Panią Beatę Gaj – Geodetę Miasta oraz 
przeprowadzonej dyskusji, Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 
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1494 - bez poprawek. Opinia Nr 48-12/574/152/2022 – oryginał został 
przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska.  
 
 

PUNKT – 4. 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Szanowni Państwo. Najbliższe posiedzenie Komisji odbędzie się 6 lutego 2023 
roku, w trybie zdalnym. Na tym posiedzeniu przedstawię sprawozdanie z 
działalności Komisji za obecny rok i plan pracy na rok 2023. Jeśli członkowie 
Komisji mają jakieś punkty, tematy do planu pracy na 2023 rok, to bardzo 
proszę o przesłanie do p. Eli. 
 
Pan Tomasz Lechowicz- Dyrektor Wydziału Skarbu 
Przepraszam bardzo Panie Przewodniczący, że dopiero teraz, ale nie chciałem 
wejść w słowo. Jeszcze raz dziękuję Państwu za pozytywną opinię. Kłaniam się 
Państwu, do widzenia. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękujemy bardzo Panie Dyrektorze. Dziękujemy wszystkim przedstawicielom 
Pani Prezydent Miasta Gdańska za przedstawienie spraw. Proszę Pani Radna 
Strzelczyk się zgłasza. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Na posiedzeniu w listopadzie przegłosowaliśmy wniosek do Prezydent 
Miasta Gdańska, gdzie prosiliśmy o wytłumaczenie, dlaczego księgarnia na 
ul. Długiej 35 została podnajęta księgarni wrocławskiej, pisaliśmy to we 
wniosku w listopadzie i jakoś na razie nic nie słychać. Coś o tym Panu 
Przewodniczącemu wiadomo? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak. Wniosek został złożony do Pani Prezydent i czekamy na odpowiedź. 
 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Myślałam, że będzie to wyjaśnione na dzisiejszej Komisji, ale na razie nie ma nic? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Na razie nie ma odpowiedzi na wniosek, czekamy na odpowiedź. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Sprawdzę jeszcze obecność.  
 

Lista obecności członków Komisji na zakończenie posiedzenia.  
Lp. Nazwisko i imię Stanowisko Zakończenie 

obrad   
1.  Dzik Piotr Przewodniczący Obecny 
2.  Strzelczyk Elżbieta Wiceprzewodnicząca Obecna 
3.  Koralewski Kazimierz Członek Komisji Nieobecny 
4.  Owczarczak Agnieszka Członek Komisji Obecna 
5.  Hajduk Michał Członek Komisji Obecny 
6.  Rabenda Karol Członek Komisji Nieobecny 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Członek Komisji Obecny 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Porządek obrad został wyczerpany. Zamykam 48 posiedzenie Komisji. Życzę 
jeszcze raz zdrowia wszystkim, do zobaczenia na sesji w czwartek. Na tym 
posiedzenie zostało zakończone - godz. 10:45. 
 

 Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej  

Rady Miasta Gdańska 
 

/-/ Piotr Dzik  
Protokół sporządziła: 
 
/-/ Elżbieta Wajs-Deyck 


